

🔥 → G 10 U 7 Set B ← 🔥

1- Oil is one source for energy. What are other alternatives that we can use to get energy?

🌻 **There are many alternatives like coal, gas, nuclear power, solar power, wind power, wave power...**

2- What are the disadvantages of overusing oil?

🌻 **Overusing oil increases pollution. It causes diseases. It damages nature.**

3- How does using oil destroy nature?

🌻 **It pollutes the environment. Drilling for oil destroys animal habitats.**

4- What can we do to reduce the bad effects of using oil?

🌻 **We can depend on solar power and wind power. We can plant more trees.**

5- What do we mean by fractional distillation?

🌻 **It is the process by which oil is split into many different types.**

6- Oil is used for different purposes. Discuss.

🌻 **Oil is used as petrol for cars, polymers for plastic and tar for roads.**

🌻 **Oil is used to generate electricity.**

7- How can we solve the problem of congestion on the roads?

🌻 **We can reduce cars build roads and bridges. We can use public transportation.**

8- Dangerous gases from cars damage nature and hurt people, what can we do to reduce that?

🌻 **We can use bio-fuel cars. We can use electric trains. We can plant more trees.**

9- What are the new energy sources that may replace fossil fuels?

🌻 **These energy sources are solar power, wind power, wave power, nuclear power...**

10- Why is it important to look for new sources of energy?

🌻 **It is because oil is limited and it causes environmental damage.**

11- Wave farms have advantages and disadvantages. Discuss.

🌻 **Advantages: they are invisible, they cause no pollution, wave energy is renewable.**

🌻 **Disadvantages: they are not cheap, they are dangerous to ships, fishing and tourists.**

12- How can we diminish the amount of energy we use in our cars?

🌻 **We can share cars with others. We can use buses and trains.**

🌻 **We could replace a big car with a smaller one.**

13- What will happen if we don't do something to save energy?

🌻 **We'll end up with irreversible environmental problems. Oil will run out.**

🙌🙌🙌🙌🙌🙌🙌🙌 الترجمة



G 10 U 7 Set B

- 1- النفط هو مصدر واحد للطاقة. ما هي البدائل الأخرى التي يمكننا استخدامها للحصول على الطاقة؟
 هناك العديد من البدائل مثل الفحم والغاز والطاقة النووية والطاقة الشمسية وطاقة الرياح وطاقة الأمواج ...
- 2- ما هي عيوب الإفراط في استخدام النفط؟
 يزيد استخدام النفط الزائد التلوث. تسبب الأمراض. انها تضر الطبيعة.
- 3- كيف يدمر النفط الطبيعة؟
 يلوث البيئة. الحفر للنفط يدمر الموائل الحيوانية.
- 4- ماذا يمكننا أن نفعل للحد من الآثار السيئة لاستخدام النفط؟
 يمكننا الاعتماد على الطاقة الشمسية وطاقة الرياح. يمكننا زراعة المزيد من الأشجار.
- 5- ماذا نعني بالتقطير الجزئي؟
 إنها العملية التي يتم بها تقسيم النفط إلى العديد من الأنواع المختلفة.
- 6- يستخدم الزيت لأغراض مختلفة. مناقشة.
 يستخدم النفط كوقود للسيارات ، والبوليمرات للبلاستيك والقطران للطرق.
 يستخدم النفط لتوليد الكهرباء.
- 7- كيف نحل مشكلة الازدحام على الطرق؟
 يمكننا تقليل السيارات لبناء الطرق والجسور. يمكننا استخدام وسائل النقل العام.
- 8- الغازات الخطرة من السيارات تضر بالطبيعة وتؤدي الناس ، فماذا يمكننا أن نفعل للحد من ذلك؟
 يمكننا استخدام السيارات التي تعمل بالوقود الحيوي. يمكننا استخدام القطارات الكهربائية. يمكننا زراعة المزيد من الأشجار.
- 9- ما هي مصادر الطاقة الجديدة التي قد تحل محل الوقود الأحفوري؟
 مصادر الطاقة هذه هي الطاقة الشمسية ، طاقة الرياح ، طاقة الأمواج ، الطاقة النووية ...
- 10- لماذا من المهم البحث عن مصادر جديدة للطاقة؟
 لأن النفط محدود ويتسبب في أضرار بيئية.
- 11- المزارع الموجية لها مزايا وعيوب. مناقشة.
 المزايا: هي غير مرئية ، لأنها لا تسبب التلوث ، طاقة الأمواج المتجددة.
- 12- العيوب: أنها ليست رخيصة ، فهي تشكل خطرا على السفن وصيد الأسماك والسياح.
 كيف يمكننا تقليل كمية الطاقة التي نستخدمها في سياراتنا؟
 يمكننا مشاركة السيارات مع الآخرين. يمكننا استخدام الحافلات والقطارات.
- 13- يمكننا استبدال سيارة كبيرة بسيارة أصغر.
 ماذا سيحدث إذا لم نفعل شيئا لتوفير الطاقة؟
 سننتهي بمشاكل بيئية لا رجعة فيها. النفط سينفذ

🔥 ➡ G 10 U 8 Set B ⬅ 🔥

- 1- Now we think we are very lucky because we have many technological inventions. Discuss.
 - 🌻 **We have appliances to do the jobs we hate. We have computers that help us to communicate with people. We have AC systems.**
- 2- What are the inventions scientists are currently innovating?
 - 🌻 **Scientists are currently innovating robots to do all the housework, gold-coated 'nanoshells' to destroy cancer tumours, flying cars, smart refrigerators, smart clothes...**
- 3- How will be gold-coated 'nanoshells' useful in medicine?
 - 🌻 **They will be able to find cancer tumours and destroy them using heat.**
- 4- Why are researchers developing micro-robots which we can swallow?
 - 🌻 **Because they will be able to travel through our bodies and repair organs.**
- 5- Why will 'intelligent' or 'smart' refrigerators be useful to us?
 - 🌻 **They will inform us when we run out of food.**
 - 🌻 **They will order supplies from a online supermarket.**
- 6- How would traffic jams and road accidents come to an end?
 - 🌻 **Cars will drive themselves. Cars may be able to fly.**
- 7- How may our mobile phones be very helpful to us in shops?
 - 🌻 **We may use them to pay for things we buy.**
- 8- Why will we wear 'active contact lenses' in the future?
 - 🌻 **We will wear active contact lenses to display our emails and Internet web-pages.**
- 9- How will it be useful to buy 'smart clothes'?
 - 🌻 **They will control our temperature, keeping us cool in summer and warm in winter.**
- 10- In the future, some clothes will give medical services. Discuss.
 - 🌻 **They will check the wearer's heart rate and blood pressure and transmit this to a doctor.**
- 11- Mention some things which a Robomate can do for us.
 - 🌻 **It can translate languages. It can look after the house if someone trespasses it.**
 - 🌻 **You can see what's going on through a special webcam and remind you about important dates.**
- 12- Would you like to buy a robomate in the future? Why?
 - 🌻 **Yes, to help me in doing the boring jobs. No, because it makes me lazy and idle.**
- 13- In the future, scientists will design intelligent cars. What are the qualities of these cars?
 - 🌻 **They can drive themselves through complex sensors and computer systems.**
 - 🌻 **They can avoid danger.**
- 14- Cars engines will be improved in the future. Explain.
 - 🌻 **Engines will be more efficient and economical.**
 - 🌻 **Engines will make less pollution and use less fuel. They will use bio-fuel.**
- 15- Using bio-fuel to power cars has many benefits. Discuss.
 - 🌻 **It is renewable. It causes less pollution. It conserves petrol**

🙌🙌🙌🙌🙌🙌🙌🙌 الترجمة



G 10 U 8 Set B

- نحن نعتقد الآن أننا محظوظون لأن لدينا العديد من الاختراعات التكنولوجية. مناقشة.
- 1- لدينا أجهزة للقيام بالوظائف التي نكرها. لدينا أجهزة الكمبيوتر التي تساعدنا على التواصل مع الناس. لدينا أنظمة تكييف الهواء.
- 2- ما هي الاختراعات التي يبتكرها العلماء في الوقت الحالي؟
- are يبتكر العلماء حالياً الروبوتات للقيام بكل الأعمال المنزلية ، المطلية بالذهب
- 3- كيف ستكون "nanoshells" المغلفة بالذهب مفيدة في الطب؟
- سيكونون قادرين على العثور على أورام السرطان وتدميرها باستخدام الحرارة.
- 4- لماذا يطور الباحثون الروبوتات الصغيرة التي يمكننا ابتلاعها؟
- لأنهم سيكونون قادرين على السفر عبر أجسامنا وأجهزتنا التصليحية.
- 5- لماذا الثلاجات "الذكية" أو "الذكية" مفيدة لنا؟
- سوف يبلغونا عندما نفد الطعام.
- 6- كيف تنتهي الاختناقات المرورية وحوادث الطرق؟
- will سوف تفقد السيارات نفسها. السيارات قد تكون قادرة على الطيران.
- 7- كيف يمكن أن تكون هواتفنا المحمولة مفيدة لنا في المحلات التجارية؟
- قد نستخدمها لدفع ثمن الأشياء التي نشتريها.
- 8- لماذا نرتدي "العدسات اللاصقة النشطة" في المستقبل؟
- سنقوم بارتداء العدسات اللاصقة النشطة لعرض رسائل البريد الإلكتروني وصفحات الويب الخاصة بنا.
- 9- كيف سيكون من المفيد شراء "الملابس الذكية"؟
- سيسيطرون على درجة حرارتنا ، ويبقوننا بارداً في الصيف ودافئة في الشتاء.
- 10- في المستقبل ، بعض الملابس سوف تقدم الخدمات الطبية. مناقشة.
- سيتحقق من معدل ضربات القلب وضغط الدم ويحل هذا إلى الطبيب.
- 11- أذكر بعض الأشياء التي يستطيع روبومات القيام بها لنا.
- يمكن أن تترجم اللغات. يمكن أن يعتني بالمنزل إذا قام أحدهم بتعديها.
- يمكنك مشاهدة ما يجري من خلال كاميرا ويب خاصة وتذكيرك بالتواريخ المهمة.
- 12- هل ترغب في شراء روبومات في المستقبل؟ لماذا؟
- نعم ، لمساعدتي في القيام بالوظائف المملة. لا ، لأنه يجعلني كسولاً وعابراً.
- 13- في المستقبل ، سيقوم العلماء بتصميم سيارات ذكية. ما هي صفات هذه السيارات؟
- يمكنهم قيادة أنفسهم من خلال أجهزة استشعار معقدة وأنظمة الكمبيوتر.
- يمكنهم تجنب الخطر.
- 14- سيتم تحسين محركات السيارات في المستقبل. شرح.
- ستكون المحركات أكثر كفاءة واقتصادية.
- will ستقتل المحركات من التلوث وتستخدم وقوداً أقل. سوف يستخدمون الوقود الحيوي.
- 15- استخدام الوقود الحيوي لتزويد السيارات له فوائد عديدة. مناقشة.
- إنها قابلة للتجديد. يسبب تلوث أقل. يحفظ البنزين



🔥 → G 10 U 9 set B. ← 🔥

1- What are the qualities that should be found in a successful bank manager?

🌻 He should have good communicative skills. He should be honest and trustworthy.

🌻 He should respect confidentiality.

2- Does money make the world go round? Why?

🌻 Yes, because money is very important to most people to pay for food, clothes and ahome.

🌻 No, because money can't buy health, good friends and happiness.

3- What did people barter with in the past?

🌻 They used to barter with animals, shells, beads, leather corn tobacco...

4- Now, people use different ways to pay for the things they buy. Explain.

🌻 Nowadays, people use cash, credit cards, cheques...

5- What is the responsibility of rich people towards the poor?

🌻 They should donate money for them. They should build hospitals and schools for them.

6- What would you do if you won a lot of money?

🌻 I would buy a new house and a new car. I would donate some money to the poor.

7- "Money talks." Explain this proverb and indicate to what extent you agree with it.

🌻 Money is very important. You can do many things if you have money.

🌻 I will be famous if I have money.

🌻 I do not agree completely with this proverb because money can't buy good family,

🙌🙌🙌🙌🙌🙌🙌🙌🙌 الترجمة



G 10 U 9 set B.

1- ما هي الصفات التي ينبغي العثور عليها في مدير مصرفي ناجح؟

يجب أن يكون لديك مهارات تواصل جيدة. يجب ان يكون امينا وجديرا بالثقة.
يجب أن تحترم السرية.

2- هل المال يجعل العالم يدور؟ لماذا؟

نعم ، لأن المال مهم للغاية بالنسبة لمعظم الناس لدفع ثمن المواد الغذائية والملابس و .ahome

لا ، لأن المال لا يستطيع شراء الصحة والأصدقاء والسعادة.

3- ما الذي قارنه الناس في الماضي؟

اعتادوا على المقايضة مع الحيوانات ، والقواقع ، والخرز ، والتبغ ، والذرة الجلدية.

4- الآن ، يستخدم الناس طرقًا مختلفة لدفع ثمن الأشياء التي يشترونها. شرح.

يستخدم الناس في الوقت الحاضر النقد وبطاقات الائتمان والشيكات ...

5- ما مسؤولية الأثرياء تجاه الفقراء؟

يجب عليهم التبرع بالمال لهم. عليهم بناء مستشفيات ومدارس لهم.

6- ماذا ستفعل لو ربحت الكثير من المال؟

أقوم بشراء منزل جديد وسيارة جديدة. أود التبرع ببعض المال للفقراء.

7- "محادثات المال". اشرح هذا المثل وأشر إلى أي مدى توافق عليه.

المال مهم جدا. يمكنك القيام بأشياء كثيرة إذا كان لديك المال.

سأكون مشهوراً إذا كان لدي نقود.

لا أتفق تماماً مع هذا المثل لأن المال لا يستطيع شراء أسرة جيدة ،

🔥 → Set G 10 U 10 Set B ← 🔥

1- What pieces of advice did Luqman give to his son?

🌻 He advised him to pray and thank God.

🌻 He advised him to obey his parents and be patient.

2- In your opinion, what are the main characteristics of a good Muslim?

🌻 A good Muslim should be honest and grateful.

🌻 He should be-Obedient to parents

3- What different types of stories are there in the Holy Qur'an?

🌻 There are stories of prophets and messengers. There are stories of pious individuals.

🌻 There are stories of what happened to previous nations.

4- How do you think stories in the Holy Qur'an benefit us?

🌻 They give examples of good people. They give pieces of advice to live happily.

5- What is our duty towards our parents?

🌻 We have to obey them. We have to respect them.

6- Why does Islam order us to be good to our parents?

🌻 Because this builds a strong family and a strong society.

🌻 Because it is a kind of thanking them for what they did to us

7- Luqman asked his son not to do some things. Mention two.

🌻 He asked him not to worship others with Allah.

🌻 He asked him Not to be proud or insolent.

8- Which do you think more important, stories that entertain or that have a moral message? Why?

🌻 I think stories that have a moral message are more important.

🌻 This is because they give us advice about life.



Set G 10 U 10 Set B

- 1- ما هي النصيحة التي قدمها لقمان لابنه؟
 🌻 نصحه أن يصلي ويشكر الله.
 🌻 نصحه بأن يطيع والديه وأن يصبر.
- 2- برأيك ، ما هي الخصائص الرئيسية للمسلمين الصالحين؟
 🌻 يجب على المسلم الصادق أن يكون صادقاً وممتناً.
 🌻 يجب أن يكون مطيعاً للوالدين
- 3- ما هي أنواع القصص المختلفة الموجودة في القرآن الكريم؟
 🌻 هناك قصص الأنبياء والرسل. هناك قصص من الأفراد المتدينين.
 🌻 هناك قصص عما حدث للدول السابقة
- 4- كيف تعتقد أن القصص في القرآن الكريم تفيدنا؟
 🌻 يعطون أمثلة لأشخاص صالحين. يعطون بعض النصائح للعيش بسعادة.
- 5- ما هو واجبنا تجاه والدينا؟
 🌻 علينا أن نطيعهم. علينا أن نحترمهم.
- 6- لماذا يأمرنا الإسلام بأن نكون جيدين لوالدينا؟
 🌻 لأن هذا يبني عائلة قوية ومجتمع قوي.
 🌻 لأنه نوع من شكرهم على ما فعلوه بنا
- 7- طلب لقمان من ابنه ألا يفعل بعض الأشياء. اذكر اثنين.
 🌻 طلب منه ألا يعبد الآخرين مع الله.
 🌻 طلب منه ألا يكون فخوراً أو وقحاً.
- 8- ما هي الأفكار التي تعتقد أنها أكثر أهمية ، أو القصص المسلية أو التي لديها رسالة أخلاقية؟
 🌻 أعتقد أن القصص التي لها رسالة أخلاقية أكثر أهمية.
 🌻 هذا لأنهم يقدمون لنا النصح عن الحياة.



🔥 ➡ G 10 U 11 SetB ⬅ 🔥

1- Text messages have become an essential part in our daily life. How can you make use of such a new technology?

🌻 **We can use it to send news. We can use it to do business.**

2- What did people use to send messages in the past?

🌻 **People used pigeons, fire, smoke, horses.**

3- How do people send messages nowadays?

🌻 **People send messages nowadays by mobile phones, by the Internet and by faxes.**

4- What is your favourite way for sending messages? And why?

🌻 **I like the Internet because it is cheap and fast.**

5- Why do you think people send messages in a bottle?

🌻 **People send messages in a bottle for fun or for help.**

6- Sending a message in a bottle is not preferred. Explain.

🌻 **It is not fast. We can't know its direction. It may not reach its destination.**

7- What does the word "SIM" stand for?

🌻 **It stands for Subscriber Identity Module.**

8- The SIM card contains many pieces of information. Mention two.

🌻 **It contains personal identity information, phone book, text messages and photos.**

9- What makes pigeons perfect birds for carrying messages over long distances?

🌻 **They have a natural instinct to fly back to their nests.**

🌻 **They can travel up to 1,000 km in one flight.**

10- How have pigeons been used in illegal actions?

🌻 **They have been used to smuggle diamonds. They can be used to smuggle drugs.**

11- Why were pigeons used to send messages in wartime?

🌻 **Because it was too dangerous or impossible to use normal postal services.**

12- How are messages sent with pigeons?

🌻 **Messages are written on light paper and then fasten to the feet of the pigeon.**



G 10 U 11 Set B

- 1- أصبحت الرسائل النصية جزءًا أساسيًا في حياتنا اليومية. كيف يمكنك الاستفادة من مثل هذه التقنية الجديدة؟
 🌻 يمكننا استخدامه لإرسال الأخبار. يمكننا استخدامه للقيام بأعمال تجارية.
- 2- ما الذي استخدمه الأشخاص لإرسال الرسائل في الماضي؟
 استخدم الناس الحمام والنار والدخان والخيول.
- 3- كيف يرسل الناس الرسائل في الوقت الحاضر؟
 🌻 يرسل الناس الرسائل هذه الأيام عن طريق الهواتف المحمولة ، عن طريق الإنترنت والفاكسات.
- 4- ما هي الطريقة المفضلة لديك لإرسال الرسائل؟ ولماذا؟
 أنا أحب الإنترنت لأنها رخيصة وسريعة.
- 5- لماذا تعتقد أن الناس يرسلون الرسائل في زجاجة؟
 🌻 يرسل الناس رسائل في زجاجة للمتعة أو للمساعدة.
- 6- لا يفضل إرسال رسالة في زجاجة. شرح.
 is ليس سريعًا. لا يمكننا معرفة اتجاهه. قد لا تصل إلى وجهتها.
- 7- ماذا تعني كلمة "SIM"؟
 standsIt يرمز لوحدة تعريف المشترك.
- 8- تحتوي بطاقة SIM على العديد من المعلومات. اذكر اثنين.
 contains يحتوي على معلومات الهوية الشخصية ودفتر الهاتف والرسائل النصية والصور.
- 9- ما الذي يجعل الحمام طيورًا مثالية لنقل الرسائل عبر مسافات طويلة؟
 have لديهم غريزة طبيعية للعودة إلى أعشاشهم.
 can يمكنهم السفر لمسافة 1000 كيلومتر في رحلة واحدة.
- 10- كيف تم استخدام الحمام في أعمال غير قانونية؟
 have لقد تم استخدامها لتهديب الماس. يمكن استخدامها لتهديب المخدرات.
- 11- لماذا استخدم الحمام لإرسال الرسائل في زمن الحرب؟
 🌻 نظرًا لأنه من الخطير جدًا أو المستحيل استخدام الخدمات البريدية العادية.
- 12- كيف يتم إرسال الرسائل مع الحمام؟
 يتم كتابة الرسائل على الورق الخفيف ثم تثبيتها على أقدام الحمام.

🔥 → G 10 U 12 Set B ← 🔥

1- What are the advantages of travelling by air?

🌻 **It is fast. It is comfortable. It is exciting.**

2- Would you like to be a pilot? Why/ Why not?

🌻 **Yes, because it is a well-paid and exciting job.**

🌻 **No, because it is a dangerous job. Any mistake may be a disaster.**

3- Mention some advantages and disadvantages of working as a pilot.

🌻 **Advantages: A pilot visits many countries. It is a well-paid job. It is an exciting job.**

🌻 **Disadvantages: Pilots are responsible for people lives. Mistakes are not allowed.**

🌻 **Pilots stay away from home for a long time.**

4- What skills should you learn if you want to be a pilot?

🌻 **I should have good communication skills. I should take training courses.**

🌻 **I should be able to take right decisions quickly. I should have great attention.**

5- In what ways has air travel changed the way people live?

🌻 **It has connected all the countries of the world.**

🌻 **It has made travelling faster, easier and more comfortable.**

6- Mention some of the air travel problems?

🌻 **Pilots face technical problems and running out of fuel.**

🌻 **Pilots face bad weather like storms and fog.**

G 10 U 12 Set B

- 1- ما هي مزايا السفر عن طريق الجو؟
 إنه سريع. إنه مريح. انه مثير.
- 2- هل تريد أن تكون طيارًا؟ لماذا لماذا لا؟
 نعم ، لأنها وظيفة مدفوعة الأجر ومثيرة.
 لا ، لأنها مهمة خطيرة. أي خطأ قد يكون كارثة.
- 3- اذكر بعض مزايا وعيوب العمل كطيار.
 مزايا: طيار يزور العديد من البلدان. إنها وظيفة مدفوعة الأجر. إنها وظيفة مثيرة.
 العيوب: الطيارون مسؤولون عن حياة الناس. لا يسمح الأخطاء.
 stay يظل الطيارون بعيدًا عن المنزل لفترة طويلة.
- 4- ما هي المهارات التي يجب أن تتعلمها إذا كنت تريد أن تكون طيارًا؟
 يجب أن يكون لدي مهارات تواصل جيدة. يجب علي أخذ دورات تدريبية
 يجب أن أتمكن من اتخاذ القرارات الصحيحة بسرعة. يجب أن يكون اهتماما كبيرا.
- 5- ما هي الطرق التي تغير بها السفر الجوي بالطريقة التي يعيش بها الناس؟
 لقد ربطت جميع دول العالم.
 جعلت السفر أسرع وأسهل وأكثر راحة.
- 6- أذكر بعض مشاكل السفر الجوي؟
 يواجه الطيارون مشاكل فنية ونفاد الوقود.
 يواجه الطيارون سوءًا مثل العواصف والضباب.

